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Guni&#263;: Povratnici u Banju Luku ne mogu Å¾ivjeti od zidova
12/05/2012 20:37 by Administrator

"Å to se tiÄ•e Gradske uprave Banja Luka, prema popisu iz 1991. godine  BoÅ¡njaci i Hrvati trebali bi imati oko 170
zaposlenih. No, mi danas  imamo svega sedam zaposlenih! DanaÅ¡nje vlasti lijepo govore o zakonima,  ali ih ne
provode. To je najveÄ‡a opasnost za nas povratnike", govori  GuniÄ‡.
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 Drugi problem, istiÄ•e sugovornik Anadolije, jeste kako osigurati uvjete za odrÅ¾ivi povratak   Sedamnaest godina
nakon agresije na Bosnu i Hercegovinu, Banja Luka se i dalje moÅ¾e smatrati etniÄ•ki oÄ•iÅ¡Ä‡enim gradom.
 
 Predsjednik  UdruÅ¾enja graÄ‘ana povratnika u Banju Luku Kemal GuniÄ‡ izjavio je za  agenciju Anadolija da se u
ovaj grad nakon okonÄ•anja rata vratilo svega  3,5 posto.
 
 Uz njih, tu je i 850 graÄ‘ana boÅ¡njaÄ•ke nacionalnosti koji su bili izbjeglice u svom gradu.
 
 Nisu  protjerani iz grada, ali jesu iz svojih domova i imali su, kako su ih  nazivali u meÄ‘unarodnoj zajednici, status
â€žplutajuÄ‡ih osoba â€“ floteraâ€œ.
 
 Provedba  Aneksa VII Dejtonskog sporazuma u dijelu koji se odnosi na vraÄ‡anje  imovine, kako je rekao GuniÄ‡,
okonÄ•ana je 99 posto. Ali, i dalje postoje  problemi.
 
 "I danas imamo veliki problem s naÅ¡im ljudima koji su  tokom rata mijenjali imovinu. Prema novom zakonu usvojenom
na SkupÅ¡tini  Republike Srpske, oni moraju dati jako puno novca ukoliko Å¾ele da ljudi s  kojima su mijenjali imovinu
napuste njihove kuÄ‡e. To su sporni  sluÄ•ajevi i trebat Ä‡e puno godina da se to rijeÅ¡i", pojaÅ¡njava GuniÄ‡.
 
 Drugi problem, istiÄ•e sugovornik Anadolije, jeste kako osigurati uvjete za odrÅ¾ivi povratak.
 
 "Å to  se tiÄ•e te pomoÄ‡i imali smo jednu jako dobru donaciju Ministarstva za  izbjegle i raseljene BiH. Tu smo dobili
50 hiljada KM, koje Ä‡emo  iskoristiti za izgradnju jedne hale za suÅ¡enje ljekovitog bilja i drugu  za izgradnju metalskog
pogona. Å to se tiÄ•e, Federacije BiH, oni nas,  zaista, pomaÅ¾u. Posebno u obnovi naÅ¡ih kuÄ‡a. I uprava grada
Banja Luka  nam je pomagala do 2004. godine. Treba reÄ‡i da smo tada u Gradskoj  skupÅ¡tini imali i Å¡est odbornika,
pa je naÅ¡e udruÅ¾enje bilo finansirano  iz budÅ¾eta grada", pojaÅ¡njava GuniÄ‡.
 
 JoÅ¡ uvijek nedostaje novca  za obnovu Ä•ak 850 kuÄ‡a na podruÄ•ju Banje Luke sruÅ¡enih ili devastiranih  tokom
rata. Najmanja pomoÄ‡, naglaÅ¡ava GuniÄ‡, stiÅ¾e od Ministarstva za  izbjegla i raseljena lica RS. 
 
 Kada je rijeÄ• o uvjetima Å¾ivota ljudi koji su se vratili u Banju Luku, GuniÄ‡ istiÄ•e da je slika i viÅ¡e nego sumorna.
 
 "NaÅ¡  najveÄ‡i problem je Å¡to povratnici nisu zaposleni. Oni Å¾ive od ako neÅ¡to  privatno urade ili od pomoÄ‡i
porodica koje su u inostranstvu. ÄŒak ni  vrhunski majstori ne mogu da rade, da zarade za Å¾ivot i zato je sada  naÅ¡e
udruÅ¾enje krenulo da napravi jednu halu kako bi zaposlili odreÄ‘en  broj tih ljudi", kaÅ¾e GuniÄ‡.
 
 Pogotovo je teÅ¡ko, iako Zakon o  lokalnoj samoupravi RS garantira zapoÅ¡ljavanje BoÅ¡njaka i Hrvata u  razmjeri
popisa stanovniÅ¡tva iz 1991. godine, dobiti posao u nekoj od  javnih gradskih sluÅ¾bi.
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 "Å to se tiÄ•e Gradske uprave Banja Luka,  prema popisu iz 1991. godine BoÅ¡njaci i Hrvati trebali bi imati oko 170 
zaposlenih. No, mi danas imamo svega sedam zaposlenih! DanaÅ¡nje vlasti  lijepo govore o zakonima, ali ih ne
provode. To je najveÄ‡a opasnost za  nas povratnike", govori GuniÄ‡.
 
 Iako je potpredsjednik RS Enes SuljkanoviÄ‡ zastupnik teze da je proces povrataka u RS okonÄ•an, GuniÄ‡ ne dijeli to
miÅ¡ljenje.
 
 "Ja  se ne slaÅ¾em ni sa jednim rukovodiocem, stranim ili domaÄ‡im, da je to  tako. Da naÅ¡i rukovodioci iz bilo kog
entiteta obezbijede naÅ¡im ljudima,  povratnicima, da jednostavno dobiju dokumentaciju, da pokrenu posao,  stvari bi
bile drugaÄ•ije. NaÅ¾alost, ne Å¾ivi se od zidova, nego od  posla", zakljuÄ•io je GuniÄ‡.
 
 Izvor vijesti: Dnevni Avaz 
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